



**Press Release**

**Voice of Global South Summit**

In a new and unique initiative, India will host a special virtual Summit on 12-13 January 2023. This "Voice of Global South Summit" under the theme "Unity of Voice, Unity of Purpose" envisages bringing together countries of the Global South to share their perspectives and priorities on a common platform. More than 120 countries are being invited to participate in this Summit.

The initiative is inspired by Prime Minister Shri Narendra Modi's vision of Sabka Saath, Sabka Vikas, Sabka Vishwas and Sabka Prayas, and is underpinned by India's philosophy of Vasudhaiva Kutumbakam. India will work to ensure that the valuable inputs generated from partner countries in the Voice of Global South Summit deliberations receive due cognizance globally.

Further, India's ongoing Presidency of the G20 provides a special and strong opportunity for those countries that are not part of the G20 process to share their ideas and expectations from the G20. This is in line with Prime Minister's statement that India's G20 Presidency will be shaped in consultation with not just our G20 partners, but also our fellow-travellers in the Global South, whose voice often goes unheard.

The Summit envisages ten sessions. Four sessions would be held on 12 January, and six sessions on 13 January. Each session is expected to witness the participation of Leaders/Ministers from 10-20 countries.

The inaugural and concluding sessions would be at Head of State / Government level, and hosted by the Prime Minister. The theme of the Inaugural Leaders' session is "Voice of Global South - for Human-Centric Development" and that of the Concluding Leaders' session is "Unity of Voice-Unity of Purpose".

In addition, there would be 8 Ministerial sessions, with the following themes:

- Finance Ministers' Session on "Financing People-Centric Development"
- Environment Ministers' Session on "Balancing Growth with Environment Friendly Lifestyles (LiFE)"
- Foreign Ministers' Session on "Priorities of the Global South - Ensuring a Conducive Environment"
- Energy Ministers' Session on "Energy Security and Development- Roadmap to Prosperity"
- Health Ministers' Session on "Cooperation to Build Resilient Healthcare Systems"
- Education Ministers' Session on "Human Resource Development and Capacity Building"
- Commerce and Trade Ministers' Session on "Developing Synergies in the Global South - Trade, Technology, Tourism and Resources"
- Foreign Ministers' Session on "G-20: Suggestions for India's Presidency"

Further details regarding the Summit will be shared in due course.

January 06, 2023  
New Delhi



## بيان صحفي

### قمة صوت الجنوب العالمي

في مبادرة جديدة وفريدة من نوعها ، ستستضيف الهند قمة افتراضية خاصة في الفترة من 12 إلى 13 كانون الثاني يناير 2023. وتتوخى "قمة صوت الجنوب العالمي" تحت شعار "وحدة الصوت و وحدة الهدف" الجمع بين بلدان الجنوب العالمي من أجل تبادل وجهات نظرهم وأولوياتهم على منصة مشتركة. تمت دعوة أكثر من 120 دولة للمشاركة في هذه القمة.

هذه المبادرة مستوحاة من رؤية رئيس الوزراء السيد ناريندرا مودي لـ (كلنا معاً، التطور للجميع، بإيمان و جهود الجميع) وهي مدعومة بفلسفة Vasudhaiva Kutumbakam الهندية. ستعمل الهند على ضمان أن تحظى المدخلات القيمة المتولدة من البلدان الشريكة في مداولات قمة صوت الجنوب العالمي بالاهتمام الواجب على مستوى العالم.

علاوة على ذلك ، توفر رئاسة الهند الحالية لمجموعة العشرين فرصة خاصة وقوية لتلك البلدان التي ليست جزءاً من عملية مجموعة العشرين لمشاركة أفكارها وتوقعاتها من مجموعة العشرين. يتماشى هذا مع تصريح رئيس الوزراء بأن رئاسة الهند لمجموعة العشرين سيتم تشكيلها بالتشاور ليس فقط مع شركائنا في مجموعة العشرين ، ولكن أيضاً مع شركائنا في جنوب الكرة الأرضية ، الذين غالباً ما لا يُسمع صوتهم.

وتتوخى القمة عشر جلسات. وستُعقد أربع جلسات يوم 12 كانون الثاني / يناير وست جلسات يوم 13 كانون الثاني / يناير. ومن المتوقع أن تشهد كل جلسة مشاركة قادة / وزراء من 10 إلى 20 دولة.

وستكون الجلستين الافتتاحية والختامية على مستوى رئيس الدولة / الحكومة ، ويستضيفهما رئيس الوزراء. موضوع الجلسة الافتتاحية للقادة هو "صوت الجنوب العالمي - من أجل التنمية التي تتمحور حول الإنسان" وموضوع الجلسة الختامية للقادة هو "وحدة الصوت - وحدة الهدف".

بالإضافة إلى ذلك ، ستعقد ثماني جلسات وزارية ، تتناول المواضيع التالية:

- جلسة وزراء المالية حول "تمويل التنمية التي تركز على الشعوب" • جلسة وزراء البيئة حول "تحقيق التوازن بين النمو وأنماط الحياة الصديقة للبيئة (LiFE)"
- جلسة وزراء الخارجية حول "أولويات الجنوب العالمي - ضمان بيئة مواتية"
- جلسة وزراء الطاقة حول "أمن الطاقة والتنمية - خارطة طريق للازدهار"
- جلسة وزراء الصحة حول "التعاون لبناء أنظمة رعاية صحية مرنة"
- جلسة وزراء التربية والتعليم حول "تنمية الموارد البشرية وبناء القدرات"
- جلسة وزراء التجارة حول "تطوير أوجه التآزر في بلدان الجنوب - التجارة والتكنولوجيا والسياحة والموارد"
- جلسة وزراء الخارجية حول "مجموعة العشرين: اقتراحات لرئاسة الهند"

سيتم نشر المزيد من التفاصيل المتعلقة بالقمة في الوقت المناسب.

06 يناير 2023

نيو دلهي